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Folketingets By- og Boligudvalg

Ministeren for by, bolig og landdistrikters 
BYB, alm. del. Spørgsmålet 

Spørgsmål nr. 103:

Hvad er ministerens holdning til, at 150 boliger bliver påvirket af støjgener pga. metrobyggeriet, og 
mener ministeren, at Metroselskabet har sikret beboerne 
løsninger, og hvilke initiativer agter ministeren at foretage sig i denne sag.

Svar:

Til brug for besvarelsen af spørgsmålet har jeg indhentet følgende bidrag
miljøministeren, som jeg kan henholde mig til

”Jeg har forelagt spørgsmålet for Metroselskabet, som oplyser følgende:

”Der henvises til besvarelsen af spørgsmål 102.

Metroselskabet hari tilrettelæggelsen af ansøgningen om udvidet arbejdstidvurderet nøje, hvordan den 
udvidede arbejdstid kunne tilrettelægges med henblikpå at genere færrest naboer.
ca. 20.000 husstande somnaboer indenfor 150 meter fra Cityringensarbejdspladser. Det er 
selskabetsvurdering, at den fremsendte ansøgning har reduceret antallet af po
fra flere tusind husstande til de nævnte ca. 150
mindst 20 mio. kr., somudmøntes i samarbejde med boligejere/
byggepladserne.Puljen skal kunne yde tilsk
byggepladsmener, kan afbøde nogle af de gener, som de oplever. Der er her taleom tiltag, der ligger 
ud over de tiltag, f.eks. støjreduktioner, som er beskrevet iMetroselskabets ansøgning og kendelser fra 
ekspropriationskommissionen.Puljen kan f.eks. udmøntes i dialog med repræsentanter for naboerne 
ved deenkelte byggepladser."

Jeg har endvidere indhentet svarbidrag fra

”Miljøstyrelsen kan oplyse, at støj fra bygge
byggepladser, er omfattet af miljøbeskyttelseslovens § 42. Det er kommunen, der er tilsynsmyndighed, 
og kommunen kan med hjemmel i § 42 gribe ind med påbud over for generende støj fra bygge
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s holdning til, at 150 boliger bliver påvirket af støjgener pga. metrobyggeriet, og 
mener ministeren, at Metroselskabet har sikret beboerne ordentligt i form af genhusning eller andre 
løsninger, og hvilke initiativer agter ministeren at foretage sig i denne sag.

Til brug for besvarelsen af spørgsmålet har jeg indhentet følgende bidrag fra transportministerenog 
kan henholde mig til:

”Jeg har forelagt spørgsmålet for Metroselskabet, som oplyser følgende:

besvarelsen af spørgsmål 102.

i tilrettelæggelsen af ansøgningen om udvidet arbejdstidvurderet nøje, hvordan den 
arbejdstid kunne tilrettelægges med henblikpå at genere færrest naboer.

ca. 20.000 husstande somnaboer indenfor 150 meter fra Cityringensarbejdspladser. Det er 
selskabetsvurdering, at den fremsendte ansøgning har reduceret antallet af potentieltberørte naboer 
fra flere tusind husstande til de nævnte ca. 150. Desuden kan det oplyses, at der etableres en pulje på 
mindst 20 mio. kr., somudmøntes i samarbejde med boligejere/-lejere, der er naboer til 
byggepladserne.Puljen skal kunne yde tilskud til at realisere idéer, som naboerne til en 
byggepladsmener, kan afbøde nogle af de gener, som de oplever. Der er her taleom tiltag, der ligger 
ud over de tiltag, f.eks. støjreduktioner, som er beskrevet iMetroselskabets ansøgning og kendelser fra 

opriationskommissionen.Puljen kan f.eks. udmøntes i dialog med repræsentanter for naboerne 

Jeg har endvidere indhentet svarbidrag fra Miljøministeriet, som har oplyst følgende:

Miljøstyrelsen kan oplyse, at støj fra bygge- og anlægsarbejder, herunder Metroselskabets 
byggepladser, er omfattet af miljøbeskyttelseslovens § 42. Det er kommunen, der er tilsynsmyndighed, 
og kommunen kan med hjemmel i § 42 gribe ind med påbud over for generende støj fra bygge
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s holdning til, at 150 boliger bliver påvirket af støjgener pga. metrobyggeriet, og 
ordentligt i form af genhusning eller andre 

fra transportministerenog 

i tilrettelæggelsen af ansøgningen om udvidet arbejdstidvurderet nøje, hvordan den 
arbejdstid kunne tilrettelægges med henblikpå at genere færrest naboer. Metrobyggeriet har 

ca. 20.000 husstande somnaboer indenfor 150 meter fra Cityringensarbejdspladser. Det er 
tentieltberørte naboer 

Desuden kan det oplyses, at der etableres en pulje på 
lejere, der er naboer til 

ud til at realisere idéer, som naboerne til en 
byggepladsmener, kan afbøde nogle af de gener, som de oplever. Der er her taleom tiltag, der ligger 
ud over de tiltag, f.eks. støjreduktioner, som er beskrevet iMetroselskabets ansøgning og kendelser fra 

opriationskommissionen.Puljen kan f.eks. udmøntes i dialog med repræsentanter for naboerne 

Miljøministeriet, som har oplyst følgende:

g anlægsarbejder, herunder Metroselskabets 
byggepladser, er omfattet af miljøbeskyttelseslovens § 42. Det er kommunen, der er tilsynsmyndighed, 
og kommunen kan med hjemmel i § 42 gribe ind med påbud over for generende støj fra bygge- og 
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anlægsaktiviteterne. Kommunens afgørelse om påbud vil kunne påklages til Natur- og 
Miljøklagenævnet

Miljøministeren har ikke instruktionsbeføjelse over for kommunens håndtering af en given sag.”

Med venlig hilsen

Carsten Hansen


